
外文所博士班課程規劃 PhD Program

必修課程30學分 Required credits: 30

文學理論或西洋思想史或比較文學方法(3學分)。
One of the following: Literary Theory, Western Intellectual History, or Comparative Methodology (3 credits).

第二外語（不計學分）：同一語言兩年（共12學分）。
Second Foreign Language (no credit): 2 years of the same language (12 credits).

選修科目：課號為D(或M)之課程，其中得有「專題研究」課程(一門課1學分，至多三門)與外所課程(含

校際選課，至多9學分)；專題研究與外所課程合計不得超過12學分。（跨校選課部分，本所目前僅與政

大外語學院、輔大比較文學研究所、陽明交大視覺文化研究所及師大、台科大簽有協定）

Elective Courses: these are courses with codes beginning with ‘D’ or ‘M,’ including independent study 

courses (3 credits / 3 courses maximum) and courses taken from other departments (9 credits maximum). 

The total number of independent study courses and courses taken from other departments may not exceed 

12 credits.  (Currently, our department has signed Inter-College course selection agreements with the 

College of Foreign Languages and Literature at NCCU, the Graduate Institute of Comparative Literature at 

Fu-Jen University, the Graduate Institute of Visual Studies in NYCU, NTNU, and NTUST.)

可用大學部課程抵免或用語言檢定證書免修。
Can be waived with courses previously taken in a university or language certificates.

6小時學術倫理課程
6 hours of online research ethics course
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博士班課程補充說明(一)

◦ 必修M（或D）課程之定義：

◦ 請注意，只有課程識別碼中間英文字母為M或D之課程可採計為本所畢業學分（第二外語

課程除外）。

◦ Please note that only courses which have M or D in the middle of the curriculum identity 

number are credit-granting for our program (except for second foreign language courses). 

◦ 範例 Example: 

Serial Number
流水號

Designated for
授課對象

Curriculum 
Number
課號

Course Title
課程名稱

Credits
學分

Curriculum Identity 
Number
課程識別碼

76559 Graduate Institute 
of Foreign 
Languages and 
Literatures
外文所

FL8001 Literary Theory
文學理論

3 122ED0020

62836 FL7109 Seminar on Utopia
烏托邦專題

3 122M4870



博士班課程補充說明(二)

◦ 學分抵免：

◦ 本所學生於碩士班時期曾修習之本所課程，得於入學後申請抵免; 如修習他校研究所課程，則得

申請抵免為跨校選課學分。上述抵免學分合計不得超過9學分，且皆須經所長核可。

◦ Students can apply to transfer up to 9 graduate credits, subject to the department chair’s approval. 

Graduate courses taken from the students’ previous universities will count as extra-departmental 

credits and as elective courses, subject to the department chair’s approval.

◦ 學術倫理課程：

◦ 碩博士班學生需於入學第一學年結束前完成至少六小時學術倫理課程，並需經系所確認修習過

始得申請學位考試。可於臺灣學術倫理教育資源中心修「學術倫理」課程，以滿足上述規定。

修習流程詳見本系網站公告。

◦ MA and Ph.D. students are required to take at least 6 hours of online research ethics course within 

the first year of their enrollment. Students who fail to do so will not be able to apply for the degree 

examination. For more detailed info, please refer to our department’s website.
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博班課程補充說明(三)

◦ 跨校選課：

◦ 在學期間依校際選課辦法與交換期間所修習之課程，至多9學分。上述所選課程不得認定

為必修科目。（跨校選課部分，本所目前僅與政大外語學院、輔大跨文化研究所、陽明

交大視覺文化研究所、師大及台科大簽有協定）

◦ Students may take up to 9 extra-departmental credits (including credits from exchange 

programs). The courses taken will not be considered as substitutes for required courses. 

(Currently, our department has signed Inter-College course selection agreements with 

College of Foreign Languages and Literature at NCCU, the Graduate Institute of Cross-

Cultural Studies at Fu-Jen University, the Graduate Institute of Visual Studies in NYCU, 

NTNU and NTUST.)
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博士班課程補充說明(四)

◦ 博士學位候選人：

◦ 須於修業五年內通過資格考試，始取得「博士學位候選人」資格。

◦ The qualifying examinations must be passed within five years of enrollment for the 

student to be considered a PhD candidate.

◦ 論文撰寫計畫書口試：

◦ 撰寫論文前，須先提出經指導教授同意之計畫書，送交所長聘請相關教師三人審核

及口試。口試通過後，至少應間隔4個月，始得申請學位考試。

◦ Before starting work on the dissertation, the student must pass the dissertation 

prospectus oral exam. After the successful completion of the prospectus, there should 

be a period of at least 4 months before the candidate registers for the degree 

examination. 
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外文所博士班課程規劃 PhD Program

資格考試 (兩科) Two Qualifying Examinations
第一科資格考試，修課範圍內The first qualifying examination is related to coursework

第二科資格考試，與論文主題相關 The second qualifying examination is related to the dissertation

取得「博士學位候選人」資格（五年內）Become a PhD candidate (within 5 years)

發表論文 Publications
(1) 於國內外有關之學術會議中發表論文至少一篇

Present at least 1 paper in a scholarly conference 
(2) 於具審查制度之學術期刊或專書中發表論文至少一篇

Publish at least 1 article in a refereed journal or book

學位考試Degree Examination
由指導教授連同四位教師組成論文口試委員會，經口試審核完畢後始得申請畢業。
The Degree Examination Committee should be composed of the supervisor and four oral examiners. After successful completion of
the exam, the student may graduate

修課 Take Courses

論文撰寫計畫書口試Dissertation Prospectus Oral Exam
學生應提出論文撰寫計畫書，由指導教授連同二位口委為學生
舉行口試。
Students must submit the dissertation proposal, to be 
examined by the supervisor and two relevant faculty members.

撰寫論文 PhD Dissertation
學生可自由選擇英美文學、比較文學或相關研究題目，並經指導教授及所長同意。論文限以英文撰寫，正文長度應達200頁以上，
參照最新MLA Handbook格式。
Students may freely choose a topic relevant to English and American literatures, comparative literature, or other topics and 
approaches approved by the dissertation supervisor(s) and the department chair. The language of the dissertation is limited to 
English. The body of the work should exceed 200 pages, and formatted according to the most recent edition of the MLA Handbook.
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博士生涯規畫
Mapping Out your PhD Program

將章程的規定和前述考量抓總，可得底下的博士生涯規劃建議表，提供給同學們作為參考：

確認指導教授
Find your dissertation supervisor

入學後兩年內
Within two years

通過兩科資格考
取得博士候選人資格
Pass two qualifying exams
Become a PhD candidate

入學後五年內
Within five years

通過論文計畫書口試
Pass the dissertation prospectus 
oral exam

入學後六年內
Within six years

完成會議論文與期刊論文發表
Fulfill the publication requirements

入學後六年內
Within six years

通過論文口試
Pass the degree examination

入學後七年內
Within seven years
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